
 

 

 

 

 

Aan: 

Raadsleden Haarlem 

Commissie Samenleving 

14 mei 2019 

Betreft: update jeugdhulp & vaktherapie 

 

Beste Raadsleden, 

 

Op 30 januari 2019 heb ik u op de hoogte gebracht van uitkomst van de rechtszaak van mijn cliënt 

tegen de gemeente Haarlem en toegezegd u op de hoogte te houden van de ontwikkelingen. 

 

Rechtszaak 

Deze zaak is inmiddels afgerond: Het is gelukt om overeenstemming te krijgen en de gemaakte 

fouten te corrigeren: €75,65 per sessie, omdat dit paste bij het uitvoeringsbesluit van 2015 en 

vanwege het gelijkheidsbeginsel. Andere cliënten kregen destijds dit tarief, ook na verlengingen. De 

gemeente Haarlem heeft inmiddels het aangepaste sessietarief voor het gehele hulptraject 

uitbetaald aan mijn praktijk en hierdoor hebben de ouders hun eigen bijdrage terugbetaald 

gekregen. 

 

Helaas geldt voor veel andere cliënten van vaktherapeuten (nog) niet dat de door CJG en gemeente 

Haarlem gemaakte -en in de rechtszaak erkende-  fouten in PGB-beschikkingen alsnog worden 

gecorrigeerd: in veel PGB's voor vaktherapie is de 'indirect cliëntgebonden tijd' nooit toegekend en is 

er per sessie €55,75 i.p.v. €69,69 uitbetaald. Ouders zijn niet altijd in bezwaar gegaan, of bij 

ongegrond verklaren niet in beroep gegaan. Vaktherapeuten zijn hierdoor de afgelopen jaren veel 

inkomsten misgelopen.  We hopen dat u de wethouder kunt motiveren om te erkennen dat er fouten 

zijn gemaakt en deze alsnog recht te zetten. 

 

Tegelijk leidt ook het toekennen van deze indirecte tijd nog niet tot het door het AEF berekende 

kostendekkende sessietarief van €76,80. (en is) Het door Haarlem gehanteerde uurtarief is ruim €7,- 

per uur onder de berekening van de VNG handreiking over passende tarieven. We hopen dat u hier 

nogmaals aandacht voor wilt vragen. 

 

Gesprek met wethouder Jur Botter 

Op 12 april hebben we met drie vaktherapeuten een prettig gesprek met de wethouder Jur Botter 

gehad.  Hij heeft ons zijn duidelijke visie op de jeugdhulp gegeven en is zich ervan bewust dat er 

verandering nodig is ten opzichte van de huidige situatie.  De wethouder wil meer accent leggen op 

preventie en vroegtijdige hulp en zo het aantal jeugdigen in de ggz verminderen. Dit onderschrijven 

wij als vaktherapeuten. Het huidige beleid van de gemeente Haarlem draagt echter bij aan het hoge 

aantal kinderen in de ggz: Wij constateren dat er 'een hulplaag' mist, namelijk die van vroegtijdige 

(systeemgerichte) behandeling bij niet-DSM-stoornissen. Er is vooral hulp bij ggz-behandelaren in 
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gekocht, zowel bij instellingen als Kenter, Triversum en de Opvoedpoli, als vrijgevestigde GZ-

psychologen en K&J-psychiaters.  

Er is een voorkeurbeleid voor Zorg in Natura en er wordt door het CJG daardoor snel verwezen naar 

GGZ-behandeling. De wethouder erkende dat er op PGB een ontmoedigingsbeleid wordt gevoerd 

waardoor het voor het CJG bezwaarlijk is een PGB voor vaktherapie toe te kennen. Dat hebben 

ouders en vaktherapeuten gemerkt de afgelopen jaren. 

Vaktherapeuten kunnen als zorg in natura vergoed worden, mits ze werken in combinatie met een 

regiebehandelaar (dus ggz) ook al is er geen sprake van een DSM-diagnose. Hulp wordt daarmee 

onnodig als ggz toegekend. De inzet hiervan is echter beperkt daar er een 60/40% regeling geldt en 

er door behandelaren zodoende niet adequaat kan worden doorverwezen als zij dat noodzakelijk 

achten. 

Wij hebben de problemen, die de CJG-procedures geven en de samenwerking tussen vaktherapeuten 

en het CJG regelmatig onder druk zetten, besproken. Het CJG gaf in een overleg in februari aan dat ze 

graag zouden zien dat vaktherapeuten gecontracteerd worden. Vaktherapeuten zien hier ook 

mogelijkheden in om beter met CJG en andere jeugdhulp-aanbieders te kunnen samenwerken.  

Wij zijn daarom erg benieuwd naar de nieuwe nota die ontwikkeld wordt. Sterker nog, we zouden 

graag als aanbieders en tegelijk betrokken burgers van Haarlem, meedenken en onze kennis, ervaring 

delen. De wethouder heeft onze aanbieding om eens in onze praktijken te komen kijken 

aangenomen en hiervoor zal na de zomervakantie een moment gezocht worden. 

 

Ontregel de zorg 

Op 12 juni worden in heel Nederland de Landelijke Schrapdag Jeugdzorg (verminderen van 

administratieve lasten, https://www.fnv.nl/nieuwsbericht/sectornieuws/zorg-

welzijn/2019/04/landelijke-schrapdag-jeugdzorg) gehouden: allerlei verschillende jeugdzorgwerkers 

gaan tegelijkertijd vermijdbare administratie en regels uit de jeugdzorg schrappen. We hopen dat bij 

de tweede sessie in september de gemeente Haarlem de uitkomsten hiervan meeneemt naar haar 

nieuw te ontwikkelen beleid. 

 

Open brief VNG aan bewoners van Nederlandse gemeenten 

De VNG, waar ook Haarlem lid van is, plaatste afgelopen week een open brief in de krant: hierin 

wordt aan minister de Jonge en VWS gevraagd om meer geld en naar een gezamenlijke, landelijke 

aanpak. Dit is een verrassend geluid van de gemeenten, want tot voor kort beriepen zij zich juist op 

hun gemeentelijke bevoegdheid om eigen regels en aanvullende eisen te mogen stellen, waarbij 

selectief wordt omgegaan met de Jeugdwet-artikelen en Kwaliteitskader Jeugd. Dit merken wij als 

vaktherapeuten in Haarlem ook, zoals bijvoorbeeld bij de eerder genoemde eis van werken in 

combinatie met een regiebehandelaar. In het loslaten van dergelijke eisen kan ook kostenverlaging 

worden gevonden. Wat niet wegneemt dat er inderdaad ook meer geld nodig is. 

 

We hopen dat u als raadsleden de wethouder en de ambtenaren wilt motiveren en ondersteunen om 

de benodigde veranderingen door te voeren, waardoor in Kennemerland de hulp aan jeugdigen en 

ouders, maar ook de onderlinge samenwerking tussen jeugdprofessionals, verbetert. 

 

Met vriendelijke groet, 

Terenja Dors 

Vaktherapeut/ beeldend therapeut B.A.  


